

Title (en)

Profile with a sliding claw positioned in a groove.

Title (de)

Profilteil mit einer Gleitnuten verschiebbar angeordneten Krall.

Title (fr)

Profilé avec une griffe disposée glissante dans une rainure.

Publication

EP 0643181 A1 19950315 (DE)

Application

EP 94112559 A 19940811

Priority

DE 4327411 A 19930814

Abstract (en)

The invention relates to a profile part (1) with a claw (9) arranged displaceably in sliding grooves and intended for fastening wall and/or ceiling elements of a facing shuttering. In order largely to prevent bracing and displacement of the wall and/or ceiling elements, the claw (9) exhibits a lug-like extension (14) which, for fixing the claw (9) on the profile part (1), can be bent over at least in the region of a sliding groove (7) with the result that the corresponding region (17) of the extension (14) presses at least against one leg (21) of the sliding groove (7). This means that the wall and/or ceiling elements can be secured, in certain areas, in the given assembly position and subsequent displacement or bracing of said elements is ruled out. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Profilteil (1) mit einer in Gleitnuten verschiebbar angeordneten Kralle (9) zur Befestigung von Wand- und/oder Deckenelementen einer Vorsatzschalung. Um ein Verspannen und Verschieben der Wand- und/oder Deckenelemente weitgehend zu verhindern, weist die Kralle (9) eine fahnenförmige Verlängerung (14) auf, welche zur Fixierung der Kralle (9) an dem Profilteil (1) mindestens im Bereich einer Gleitnut (7) umbiegbar ist, so daß der entsprechende Bereich (17) der Verlängerung (14) mindestens gegen einen Schenkel (21) der Gleitnut (7) drückt. Dadurch wird erreicht, daß die Wand- und/oder Deckenelemente abschnittsweise in der jeweils erzielten Montageposition gesichert werden können und ein späteres Verschieben oder Verspannen dieser Elemente ausgeschlossen ist. <IMAGE>

IPC 1-7

E04F 13/08; **E04B 9/24**; **E04B 9/06**

IPC 8 full level

E04B 9/06 (2006.01); **E04B 9/24** (2006.01); **E04F 13/08** (2006.01)

CPC (source: EP)

E04B 9/06 (2013.01); **E04B 9/247** (2013.01); **E04F 13/0826** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 8518381 U1 19850822
- [A] DE 3024285 A1 19810108 - TRANKER KURT
- [A] DE 4208321 A1 19920806 - SCHWARZ ALFRED [DE]
- [A] DE 3046297 A1 19820708 - MUENZER KLAUS ING GRAD
- [A] EP 0298070 A2 19890104 - TRANKER KURT
- [DA] EP 0124886 A2 19841114 - BAUMGAERTNER EUGEN
- [A] DE 3627583 A1 19880225 - HERZOG THOMAS PROF DR [DE]

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0643181 A1 19950315; **EP 0643181 B1 19971119**; AT E160412 T1 19971215; DE 4327411 A1 19950216; DE 4327411 C2 19951019; DE 59404616 D1 19980102

DOCDB simple family (application)

EP 94112559 A 19940811; AT 94112559 T 19940811; DE 4327411 A 19930814; DE 59404616 T 19940811